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P r o t o k ó ł  Nr XIX/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 31 maja 2016 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski otworzył sesję         
w obecności 14 radnych (w sesji nie uczestniczyła radna Jolanta Klimas), przywitał 
wszystkich zebranych, w tym szczególnie radną powiatową p. Alinę Baran. 
Przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono zmian, wniosków i uwag. 
Przyjęto w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
6. Informacja w sprawie wydatków poniesionych na oświatę w 2015 roku. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu Rady Gminy Skoroszyce do Pani 

Beaty Szydło Prezesa Rady Ministrów oraz Pani Anny Zalewskiej Ministra 
Edukacji Narodowej w sprawie utworzenia zasiłków wyrównawczych w okresie 
przejściowym wprowadzonych zmian w systemie oświaty dla dzieci 
sześcioletnich pozostających rok dłużej w przedszkolach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Sołectwa Skoroszyce do programu 
„Odnowa wsi w województwie opolskim”. 

9. Zapoznanie z analizą stanu gospodarki odpadami komunalnych w gminie 
Skoroszyce w 2015 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres kolejnych 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 
ustalenia ich przebiegu. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 13 głosami „za”, przy 1 „przeciw”. 
Przeciwnym przyjęciu protokołu był radny Jan Filas, który uzasadnił swoją 
decyzję. 
Według opinii radnego, w protokole są niedopowiedzenia. Nie ma pretensji do 
protokolantki, bo nie jest stenotypistką  i wie, że nie można wszystkiego zapisać w 
trakcie  wypowiedzi. 
Dlatego od dzisiaj będzie nagrywał obrady, żeby później można się było odnieść do 
pewnych wypowiedzi.  
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Nie zgłoszono  interpelacji. 
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Ad 4 
Pani Wójt Barbara Dybczak przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie od 
ostatniej sesji tj. 30.04.2016 r. – 30.05.2016 r. 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta Gm. Skoroszyce od 30.04 16 r.-30.05.16 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Państwo Radni, Sołtysi, Pracownicy 
Samorządowi, przedstawiam Państwu sprawozdanie z pracy wójta od poprzedniej 
sesji tj. od 30 kwietnia 2016 r. 

29.04.16 r.(dzień, w którym odbyła się sesja RG) 

Odbyły się rokowania po 1. i 2. przetargu na zbycie nieruchomości lokalu 
mieszkalnego o pow. uż. 43,15 m2, KW OP1N/00056771/6. Cena osiągnięta                
w przetargu to 45 000 zł. 

5.05.16 r. 

Odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów z terenu pow. nyskiego. Obradowano nad 
planem remontów i inwestycji na drogach pow., sytuacją na rynku pracy, Świętem 
Powiatu Nyskiego 25-26 czerwca.  

6.05.16 r. 

• Zaprosiłam do złożenia oferty na wykonanie pięcioletniej 
ogólnobudowlanej kontroli stanu tech. urządzeń placów zabaw, siłowni 
plenerowych, skate parku w miejscowościach zlokalizowanych na 
terenie Gm. Skoroszyce. 

• Dyrekcja i Samorząd Uczniowski Zespołu Szkół w Skoroszycach zaprosił 
Wójta Gm. Skoroszyce, Radnych i Sołtysów na uroczystość z okazji 
dwóch wydarzeń historycznych: Konstytucji 3 Maja i Dnia Zwycięstwa- 
zakończenia II wojny światowej. Ta podniosła uroczystość zakończyła 
się przemarszem społeczności uczniowskiej wraz z władzami 
samorządowymi i reprezentantami społeczeństwa Skoroszyc pod 
pomnik ku czci poległych za wolność, gdzie po apelu poległych złożono 
kwiaty dla upamiętnienia patriotów. Dziękuję w imieniu Społeczności 
Gm. Skoroszyce i  swoim Radnym oraz Sołtysom za odzew i udział w tej 
uroczystości, bo mam głęboką świadomość, że w ten sposób 
kształtujemy poczucie polskości i wychowujemy młodsze pokolenie        
w patriotyzmie. 

7.05.16 r. 

Odbył się Zjazd Gm. OSP RP podsumowujący i dokonujący oceny wyników 5- letniej 
służby  jednostek OSP RP Gm. Skoroszyce. Wybrano nowy Zarząd OSP RP Gm. 
Skoroszyce, więcej na fanpage’u. 

12.05.16 r. 

• Odbył się Konkurs Ekologiczny zorganizowany dla przedszkolaków.  

• Podpisałam akt notarialny na sprzedaż mieszkania w Makowicach. 

• Uczestniczyłam w uroczystych obchodach Dnia Strażaka w Komendzie 
Pow. Straży Pożarnej w Nysie,więcej na facebooku Gm. Nysa. 
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13.05.16 r. 

Otrzymałam z UM, departamentu PROW odmowę przyznania pomocy na realizację 
zadań dotyczących przebudowy dróg gminnych w Makowicach i ul. Szkolnej w 
Chróścinie. W wyniku dokonanej oceny punktowej zgodnie z kryteriami wyboru 
określonymi Dz. U. z 2015 r., poz. 1414 zadania nie uzyskały wystarczającej punktacji. 

17.05.16 r. 

• Zadania „Odnowy wsi” na „Wyposażenie obiektu sportowego                   
w zewnętrzną siłownię” w sołectwach Czarnolas, Makowice i Sidzina 
otrzymały dotację Starostwa Pow. w Nysie w wysokości 1 500 zł. Termin 
realizacji skrócono do dn. 30 września 2016 r. 

• Wystąpiłam do ZDP o wydanie warunków na remont zjazdu z dr pow nr 
1542 O w Mroczkowej na dr wewnętrzną nr 138 (wymiana rur, 
wzmocnienie skarp betonem, wyk nawierzchni utwardzonej). 

18.05.16 r. 

• Odbyło się zebranie Zarządu Gminnego OSP w związku z organizacją 
zawodów gminnych jednostek OSP Gm. Skoroszyce. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu Zarządu Powiatu, które dotyczyło 
bieżących spraw. 

19.05.16 r. 

• Na komendzie policji w Nysie złożyłam wyjaśnienie dotyczące awarii 
studzienki kanalizacyjnej w ul. Szkolnej w Chróścinie. 

• Odbyło się spotkanie z dyrektorami naszych placówek oświatowych            
w związku z organizacją nowego roku szkolnego 2016/17. 

20.05.16 r. 

Obradowała komisja rewizyjna, na której  wnioskowano o udzielenie  wójtowi gm. 
absolutorium za 2015 r. z działalności. 

23.05.16 r. 

Odbyło się spotkanie Komisja  Oświaty. 

24.05.16 r. 

• Obradowała Kom. Budżet. 

• Odbyło się posiedzenie Subregionu Południowego. 

25.05.16 r. 

• Podpisałam umowę z wykonawcą A. Podgórską na wykonanie ścinki 
poboczy w Makowicach na dr oznaczonych numerami ewidencyjnymi 
278/1, 278/2, 684, 327/1, 376. Termin do 30.06.16 r. Cena 6 500 zł 
brutto. 

• Obradowała Komisja Rolna. 
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• W szkole w Sidzinie odbyło się spot. z rodzicami ucz. kl. I i kl. II w 
związku z organizacją przyszłego roku szkolnego. 

26.05.16 r. 

Wzięłam udział w uroczystości- imprezie zorganizowanej przez Radę Parafialną 
Skoroszyc, celem której jest zebranie odpowiedniej kwoty na remont dachu kościoła 
parafialnego w Skoroszycach. 

28. 05.16 r. 

W Radiu Nysa,  wraz z Marszałkiem P. A. Konopką, Sołtys Sidziny P. U. Fornalik 
promowaliśmy  uroczystość integrującą Górali opolskich osiadłych na Opolszczyźnie 
po II wojnie światowej, która odbędzie się 16- 17 lipca. Marszałek P. A. Buła objął tę 
uroczystość honorowym patronatem. 

30.05.16 r. 

Spotkałam się wraz z burmistrzem Grodkowa, ks. proboszczem M. Ruczajem i 
nadleśniczym R. Bojkowskim z delegacją przedstawicieli rodzin żołnierzy oddziału H. 
Flame ps. Bartek. Spotkanie dotyczyło ustaleń w związku z uroczystością 
zaplanowaną na 3 września. Następne robocze spotkanie ma odbyć się 23 czerwca. 

Dziękuję Państwu Sołtysom za zaangażowanie w prace porządkowe i pomoc w 
przygotowaniu sołectw do uroczystości Bożego Ciała. Dziękuję także przew. P. H. 
Sokołowskiemu, sołtysowi Skoroszyc i G. Mazurkowi, którzy włożyli wiele pracy w 
utwardzenie, urządzenie dr do cmentarza i ulepszeniu ul. Polnej. Takie inicjatywy 
utwierdzają w przekonaniu, że warto. Że warto się trudzić dla dobra wspólnego. 
Dziękuję ludziom dobrej woli za pomoc i współpracę. 

 
Do przedstawionej informacji pytanie zadał radny Ryszard Kaczmarczyk: 
 
- czy to prawda, że gmina ma partycypować w kosztach wykonania drogi  do 
miejsca, gdzie odnaleziono mogiły Żołnierzy Wyklętych? 
 
p. Wójt – wczoraj, 30 maja spotkałam się z osobami, które są tym zainteresowane. 
Być może tę drogę trzeba będzie poprawić, bo jest w złym stanie, a na części tej 
drogi są koleiny, jest to na terenie naszej gminy. Druga część drogi, która prowadzi 
do mogił, należy do Nadleśnictwa Tułowice. Sądzę, że nad naszym odcinkiem drogi 
trzeba byłoby się pochylić, bo należy włączyć się do upamiętnienia tego miejsca. 
Cała duża uroczystość odbędzie się najprawdopodobniej 3 września br. Jest to 
termin wstępny. Uważam, że trzeba wystąpić z wnioskiem do Wojewody Opolskiego 
o środki na poprawienie tej  drogi. Stoję na stanowisku, żeby nie angażować w to 
naszych  środków z budżetu. Sprawa ta zapewne, będzie  ewaluowała. 
 
Nie było więcej dyskusji. 
 
Ad 5 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
Radny Filas  powiedział, że Komisja Budżetowa nie miała uwag. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 glosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr XIX/130/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
 
Ad 6 
 
Informacja o wydatkach na oświatę w gminie w 2015 roku również była omawiana 
na wszystkich komisjach. Nie było uwag i pytań, zatem przewodniczący poddał pod 
głosowanie.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. 
 
p. Kosecki – po krótce wyjaśnił dlaczego gminy podejmują takie właśnie uchwały. 
 
Decyzją  rządu o zmianie wieku pierwszoklasistów z 6, na 7 lat, straciliśmy około 
360 000 zł, bo byłoby 44 uczniów w pierwszych klasach. W związku z tym, że dzieci 
te w przedszkolach pozostają i nie będzie ich w klasie pierwszej powstał problem, 
bo trzeba jeszcze doposażyć jedną salę dla sześciolatków w szkole w Skoroszycach.  
Sprawę apelu  do p. Premier i innych instytucji o utworzenie zasiłków 
wyrównawczych w okresie przejściowym wprowadzonych zmian w systemie oświaty 
dla dzieci sześcioletnich pozostających rok dłużej w przedszkolach, tak jak my  
rozpoczęły inne gminy, bowiem wszyscy  widzimy problem. 
 
Nie było dyskusji, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały            
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIX/131/2016 w sprawie przyjęcia „Apelu Rady Gminy 
Skoroszyce do Pani Beaty Szydło Prezesa Rady Ministrów oraz Pani Anny 
Zalewskiej Ministra Edukacji Narodowej w sprawie utworzenia zasiłków 
wyrównawczych w okresie przejściowym wprowadzonych zmian w systemie 
oświaty dla dzieci sześcioletnich pozostających rok dłużej w przedszkolach. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Wsi Skoroszyce do programu Odnowy Wsi 
był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, pozytywnie zaopiniowany, nie 
było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto  uchwałę Nr XIX/132/2016 w sprawie przystąpienia Sołectwa Skoroszyce 
do programu „Odnowa Wsi w województwie opolskim”. 
 
Ad 9 
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Analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi radni omawiali na wszystkich 
komisjach. 
 
Przew. – powiedział, że wydaje się, że stawki na odpady, które z takim trudem 
uchwalaliśmy  w poprzedniej kadencji, są dobre, choć do poprawki zawsze coś się 
znajdzie. Pozostaje kwestia dzikich wysypisk, ciężko jest z tym walczyć. Ludzie nie 
rozumieją, że płacą i śmieci powinny lądować tam, gdzie powinny. A to jest 
wywożone do lasu. 
 
Sołtys Brzezin p. Dorota Witos – Panie przewodniczący ludzie płacą, a czy ktoś to 
przeanalizował, czy ci co płacą, te śmieci oddają. Gros ludzi podatek śmieciowy 
płaci, a śmieci nie oddaje. Może tu trzeba zrobić analizę i wziąć się za tych ludzi. 
Może oni wyrzucają śmieci na lasy. 
 
Radny Filas –  i jest to wywożone w wielkich ilościach i jest to tragedia.  W tych 
analizach pojawiło się stwierdzenie, że będą montowane kamery, gdzieś tam, gdzie 
te wysypiska istnieją, żeby łapać jakichś nierozsądnych mieszkańców. Mam pytanie: 
czy coś takiego jest? 
 
z-ca wójta p. Rudkowski -  w jednym miejscu jest już zamontowana kamera, która 
zwróciła się zaraz po  zamontowaniu. Mieszkaniec ten usunął również wcześniejsze 
śmieci zgromadzone w tym miejscu. 
 
Radny Filas – to jest to jasne, czyli samograj. 
 
Radna Słowiak – zapytała, czy można wysypywać gruz na drogi ? 
 
p. Rudkowski – na drogi nie można wysypywać gruzu, można go wysypywać tylko na 
składowisko odpadów. Najbliższe  jest w Domaszowicach. Można go również 
zagospodarować w ramach prowadzonej działalności gospodarczej w  zakresie 
odzysku odpadów. Innej prawnej możliwości nie ma. 
 
Radny Filas - chciałbym skorzystać z tego, że jest na naszej sesji radna powiatowa 
p. Alina Baran i zapytać jakie działania podjął powiat w sprawie pozostałości po 
Skorpalu. W poprzedniej kadencji wszystkim ciągle przeszkadzało, cały czas, co 
sesję tośmy młócili jeden temat. Odpady po Skorpalu. Powiat powinien czuć się 
winien, jakieś środki wyasygnować na pomoc jakby w oczyszczeniu tego terenu i 
jego rekultywacji. Co powiat ma w tej sprawie do powiedzenia?  
 
 
p. Alina Baran – chciałam o tym powiedzieć w dalszej części sesji, ale odniosę się 
teraz. W poprzedniej kadencji, niestety  nie udało się zorganizować i pomóc          
w usunięciu tych odpadów. Poprzednio starosta nie potrafił, nie umiem powiedzieć, 
nie chciał zrozumieć i w tej sprawie pomóc. Ja deklarowałam pomoc. Na spotkaniu 
w 2014 r. obecny starostwa uznał, że powiat powinien tą sprawą się zająć. Tak to 
po wyborach zaczęto rozumieć.  W  ubiegłym roku zostały wyasygnowane  środki     
z budżetu powiatu w wysokości 80 000 zł oraz 35 000 zł dotacji dla gminy 
Skoroszyce na rozpoczęcie usuwania śmieci. Można je było również przewieźć na 
gminne składowisko odpadów, gdyż nie są to niebezpieczne odpady. 
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W tym roku na dalsze usuwanie śmieci w budżecie powiatu przewidzianych jest     
50 000 zł.  Trwają prace, aby ruszyć z realizacją tego zadania. Myślę, że takimi 
małymi krokami to zadanie będzie zrealizowane. 
  
Na tym zakończono temat, ponieważ nie było dalszej dyskusji. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był omawiany  na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie, w obecności 11 radnych (w głosowaniu nie uczestniczyli radni Anna 
Słowiak, Krzysztof Bryła i Krzysztof Jagusz). Przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIX/133/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
pod glosowanie. 
Doszli radni Krzysztof Bryła, Krzysztof  Jagusz, Anna Słowiak) 
Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIX/134/2016 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenia ich przebiegu. 
 
Ad 12 
 
Na interpelacje z poprzednich sesji odpowiedziała p. Wójt. 
 
Interpelacje radnej Anny Kalisz: 
 
1) 4 maja otrzymałam odpowiedź od Marszałka Woj. Opol. za pośrednictwem ZDW 
dotyczącą progów spowalniających. Chodziło o dr woj. w Skoroszycach. Progi 
zwalniające nie mogą być stosowane na dr kraj. i dr woj. w myśl rozporządzenia Min. 
Infrastruktury z dn. 3 lipca 2003 r. w spr. szczegółowych warunków tech. dla znaków 
i sygnałów drogowych oraz urządzeń bezpieczeństwa ruchu dr i warunków ich 
umieszczania na drogach. W/w sprawa  została poddana analizie na posiedzeniu Kom 
Bezpiecz Ruchu Dr. Ustawodawca dopuszcza do stosowania w obszarze 
zabudowanym progi spowalniające na dr lokalnych L, dojazdowych D, wyjątkowo 
zbiorczych Z. Wniosek zatem zaopiniowano negatywnie. 

2) Oświetlenie, lampy, co najmniej 2 na pasażu łączącym osiedle w Skoroszycach z 
ul. Powstańców Śl.:  
Wystąpiliśmy do Tauronu o wydanie warunków technicznych na rozbudowę sieci 
energetycznej. Po odpowiedzi od Turonu, zwrócimy się z zapytaniem o koszty tej 
inwestycji i wystąpimy do rady o wprowadzenie zadania do realizacji. 
 
 



 8 

- radnej Klimas w sprawie poprawienia drogi do osiedla w m. Czarnolas. Została 
wysłana równiarka na tę drogę i droga została poprawiona. 
 
- w sprawie usunięcia gałęzi po wycince przy drodze powiatowej do Czarnolasu, 
otrzymaliśmy pismo, że zostanie to wykonane do 31 maja br. 
 
- radnego Winnika i radnej Klimas drogi powiatowe Skoroszyce – Mroczkowa i 
Skoroszyce – Jaszów zaplanowane remonty cząstkowe, zakończą się do 30 czerwca 
br. 
 
- radnej Gmyr – w sprawie naprawy dróg osiedlowych na osiedlu Tumbewa, 
dokonana została wycena remontu tych dróg, sporządziła to firma z Brzegu trzeba   
zastanowić  się nad wybrukowaniem tych  dróg osiedlowych, niż łatać je.  Remont 
jednej, metodą tradycyjną,  to koszt około 20 000 zł, 
 
- radnemu Rzepce – w sprawie pomiaru geodezyjnego po wykonaniu sieci 
wodociągowej do cmentarza w Chróścinie. Zgodnie z przedłożonym przez księdza 
proboszcza pomiarem powykonawczym, wynika, że wodociąg przebiega około 2 
metrów od granicy pola, które pan dzierżawi. Kontaktowałam się z ks. 
proboszczem. Mam wiadomość, że ustaliliście państwo działania w tym zakresie. 
Czy tak jest, panie radny? 
 
Radny Rzepka – tak. 
 
Wniosek sołtysa Skoroszyc p. J. Burego- w sprawie remontu chodnika na ulicy 
Wolności w Skoroszycach. Chodnik został poprawiony,  wyremontowany na odcinku  
ok. 300 metrów. Teraz wygląda to bardzo dobrze. Zabrakło poprawy niewielkiego 
odcinka, ale i tak poprawiło to estetykę całej ulicy. 
 
Radny Bryła -  kanalizacja na ulicy Dolnej jest zrobiona, udrożniona. Dziękuję za 
to. 
 
Radny Filas – a co z moja interpelacją  z poprzedniej sesji ? 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o oświetlenie posesji p. Koszyk, o którą to sprawę pan 
występował na poprzedniej sesji, to byłam tam w nocy, widziałam, zresztą na 
mapach też to jest. Pan tam był, panie radny?  
 
Radny Filas – tak, byłem. 
 
p. Wójt – więc ma pan te same wiadomości, które i ja mam. Lampa stoi na ulicy 
Działkowej i oświetla posesję p. Koszyk. Myślę, że chodzi o drogę wewnętrzną  i 
lampę, która miałaby oświetlać budynki, ale te położone głębiej, nie posesję p. 
Koszyk, 
 
Radny Filas – chodziło nie tylko o p. Koszyk, ale również o pozostałych 
mieszkańców tej ulicy, którzy w tej sprawie zwracali się z pismem do urzędu. 
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p. Wójt –  Posesja p. Koszyk jest oświetlona, jeżeli chodzi o innych mieszkańców 
np. p. Kanię, p. Magiera, być może na tej drodze trzeba byłoby wybudować lampę.  
Ważne jest, żeby wszyscy byli zadowoleni, pan też. 
 
Radny Filas – przekażę zainteresowanym. 
 
p. Wójt – dziękuję panu, panie radny. 
 
Radna Słowiak – już mi jest wstyd, jest już po tych wszystkich kontrolach ale 
lampy przy drodze wojewódzkiej nadal nie działają i mi jest wstyd, bo to zgłaszam 
przez ileś lat. Solary źle zrobili. Nawet sołtys rozmawiał z nimi, ale jest tragedia, 
jakby człowiek dostał w gębę, to by nie wiedział od kogo.  
 
p. Wójt – to nie jest tak. Wczoraj, celowo po godz. 2100 przejechałam trasą z 
Sidziny przez Makowice, do Starego Grodkowa, aby sprawdzić jak działa oświetlenie 
po remoncie  wzdłuż drogi wojewódzkiej. Istotnie, ze wszystkich 6 lamp 
postawionych przy przystankach, po dwie na każdy przystanek, nie działa jeden 
solar.  Na dwóch pozostałych przystankach wszystkie działają i są oświetlone 
naprawdę dobrze, nawet nie, że nieźle, a dobrze. Świecą tam po dwie lampy, które 
oświetlają 1 wiatę przystankową. Byłam tam między 2100, a 2200.  Nie działa jeden 
solar. Rozmawiałam w tej sprawie około trzy tygodnie temu z p. Pawłem  
Osipiakiem, przedstawicielem firmy „Omega” wytypowanej przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich do remontu tych solarów. Wyjaśnił, że zabrakło jednego 
akumulatora i jednej oprawy. Jak widać do dzisiaj tego nie zrobił. Dopilnuję, żeby 
to też było zrobione. 
Z pozostałych solarów w innych miejscowościach wzdłuż dr. woj., nie świeci jeden 
na ulicy Wolności w Skoroszycach. Jeżeli chodzi o jakość światła, która nie jest do 
końca taka, jak z sieci elektrycznej, to trzeba było tę sprawę zgłaszać dużo 
wcześniej, bo na etapie projektu. To wtedy moc światła  była zaprojektowana na 
poziomie 18 Wat, a mogła być zaprojektowana nawet na poziomie 120 Wat, bo były 
takie możliwości, gdyż są takie solary. Wtedy, przy modernizacji – budowie drogi 
wojewódzkiej, nikt o to nie występował i dlatego są takie natężenia światła, a nie 
inne. Jeżeli świecą obie lampy przy przystankach, to nie jest  źle. Po moich 
interwencjach została  zwiększona moc z 18 Wat do 25 Wat i to jest maksymalna 
dopuszczalna wielkość, która może być zrealizowana wg dopuszczalnych i 
zaplanowanych wcześniej tych rozwiązań, które przyjęto jak modernizowano drogę 
wojewódzką. Być może działałyby lepiej, gdyby je wyłączać nocą, ale to już inny 
temat. 
 
p. Maria Lenartowicz Sołtys Pniewia – nasz solar  przy skrzyżowaniu do wsi jest 
otoczony drzewami i przez to nie dość, że całkiem niewidoczny, to nie jest w 
stanie naładować się  skoro otaczają go drzewa.  Może lepiej go  stamtąd usunąć? 
 
p. Wójt – wiecie państwo, że z Zarządem Dróg Wojewódzkich rozmowy są bardzo 
trudne, ale będę nadal występować o to, żeby usunąć drzewa, które rosną tak 
blisko lampy, że w zasadzie niewiele ta lampa oświetla. W ogóle to gratulacje dla 
tych, którzy tę lampę w tym miejscu najpierw zaprojektowali, a potem projekt 
zrealizowali. Szczyt nietrafionej lokalizacji. 
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Ad 13 
 
Przew. Sokołowski – po wycięciu topól przy drodze powiatowej do Brzezin, teraz 
są odrosty, samosiewy, na pewno nie są pożądane, proszę o zgłoszenie tego do 
Starostwa. 
Drugie pytanie – co z przejazdami PKP po drogach ? 
 
p. Rudkowski – każdą drogę z przejazdem kolejowym będziemy przekształcać        
w drogę publiczną, tak robią również inne gminy. 
 
p. Wójt – na Konwencie wójtów i burmistrzów była o tym mowa również o tym, że 
rowy przy drogach powiatowych są niedrożne. Być może będą czyszczone jeszcze  
w tym roku, jeżeli nie w tym, bo może już nie być środków, to w 2017 roku. 
Jeżeli chodzi o utrzymanie terenu przy przystankach PKP, wystąpiliśmy do PKP we 
Wrocławiu, aby rozebrano ten budynek, który jest przystankiem  w Skoroszycach, 
bo to ich własność, a nam i tak niczemu nie służy. Psuje jedynie estetykę. 
 
Następnie głos zabrała radna powiatowa p. Alina Baran, która przedstawiła  
informacje nt. realizacji zadań powiatowych na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
-  w 2015 roku zrealizowano największą inwestycję w naszej gminie tj. drogę          
o długości 13 287 km ze Skoroszyc do Piątkowic. Wartość zadania to ok. 3 milionów 
zł. Starania o realizację tego zadania trwały od  2014 roku. Więcej dróg nie udało 
się wykonać, za to wykonano rowy w Skoroszycach i Pniewiu. 
W chwili obecnej będzie realizowanych więcej prac przy drogach tj. ścinka poboczy 
i wycinanie zakrzaczeń. 
Drogi powiatowe w  Gminie Skoroszyce to długość 33 km, co stanowi 5% całości 
dróg powiatowych. W planie tego roku znajduje się m.in.:     
remont chodnika na ul. Wolności, remont chodnika w Brzezinach, trochę 
trudniejsza sprawa jest z budową chodnika w Czarnolesie, ze względu na  
usytuowanie drogi. Jest bardzo wąsko, zaraz przy drodze jest mur kościelny, 
- zamontowanie barier na ul. Powstańców Śląskich, 
- przejście dla pieszych na drodze od  Placu Elsnera  przy Domu Kultury, będzie to 
trochę bardziej skomplikowane, droga ta łączy się z drogą krajową. 
W 2015 roku Gmina Skoroszyce w ramach programu „Odnowa Wsi” otrzymała od 
Starostwa 7 000 zł, Starostwo przekazało 4 000 zł na organizację półkolonii             
w Makowicach.  
Sołectwo Czarnolas otrzymało 1 800 zł za udział w Konkursie powiatowym, oraz 
dofinansowanie organizacji Hubertusa-a. 
W tym roku zaplanowano dofinansowanie w wysokości 4 000 zł na organizację 
festiwalu folkloru góralskiego w Skoroszycach, a na Odnowę Wsi 4 500 zł dla 3 
miejscowości. 
Będę zabiegać o remont drogi powiatowej do Czarnolasu, być może rozpoczniemy 
jeszcze w tym roku. 
Ważną kwestią w gminie jest również transport publiczny i ochrona zdrowia.          
W powiecie mamy 2 szpitale, w Nysie i Głuchołazach. Nyski szpital jest 
rozbudowany i przynosi zyski, natomiast w Głuchołazach wymagał wielkich 
nakładów, bo przez wiele lat nic się tam nie robiło, m.in. został  zrekonstruowany 
park, gdzie być może powstaną tężnie.  



 11 

W ramach przewozów pasażerskich, PKS organizuje kursy w całym powiecie, nawet 
tam, gdzie brak jest pasażerów, ale te będą po jakimś czasie likwidowane. 
Dokonano reformy Zarządu Dróg Powiatowych, które  siedzibę miało  w 3 bazach na 
terenie miasta, było to duże utrudnienie, dlatego zostało to zreformowane. Teraz 
będzie to funkcjonowało jako Wydział w Starostwie. Chcemy zakupić dodatkowe 
maszyny, a baza wykonawcza będzie usytuowana na terenie bazy PKS, gdzie jest 
dużo miejsca, i wielkie możliwości wykorzystania terenu. Myślę, że będzie to lepiej 
działało, na pewno będzie szybsza realizacja spraw. 
Jeżeli są jakiś sprawy do Starostwa, to chętnie się podejmę i deklaruję współpracę. 
 
p. Wójt – podziękowała p. Alinie Baran za przybycie i przekazanie informacji 
dotyczących naszej gminy. Zapewniła, że informacje radnej powiatowej są dla niej  
bardzo ważne. Zaprosiła radną powiatową do uczestnictwa w sesjach i komisjach 
ilekroć będzie taka wola radnej, bowiem, pracujemy dla wspólnego dobra, dla 
poprawy życia mieszkańców. Nikt nie działa tylko dla siebie, dlatego ważne jest 
wspólne działanie. 
Wójt powiedziała, że cieszy się ze współpracy i zrozumienia, bo jedność buduje. 
Poprosiła o przekazanie Staroście Nyskiemu p. Cz. Biłobranowi podziękowań za 
zaangażowanie w sprawy Gminy Skoroszyce. 
 
Radna Słowiak – poprosiła o rozeznanie sprawy przejazdu autobusu rano około 7-tej 
do Nysy, po tym jak PKS zrobił ankietę, na temat korzystania z dowozu, okazało 
się, że jest zainteresowanych 8 osób. Nie mówię o dużym autobusie, ale może dało 
by się zorganizować jakiś mały busik na tej trasie, 
 
Radny Jagusz – też w sprawie transportu, chodzi o dodatkowy kurs PKS z Grodkowa 
przez Kopice, Brzeziny, Skoroszyce do Nysy dla młodzieży dojeżdżającej do szkół  
w Nysie. Teraz wozimy swoje dzieci na przystanek do Skoroszyc. 
 
Radny Bryła – autobus jadący rano do Nysy, nie zatrzymuje się na przystanku         
w Pniewiu. 
 
Przew. – ja myślę, że dobrze się stało, bo współpraca między Radą Powiatu, Radą 
Gminy, wójtem, starostą jest istotna. To jest pierwsze takie spotkanie od kilku lat. 
To dobry kierunek działania. 
p.Wójt – proszę Państwa, wpisuję się w narracje P. Przewodniczącego. Każda zgoda 
jest wskazana, bo działamy pro publico bono. Tu nikt nie działa dla siebie. Jeżeli 
życie mieszkańców będzie miało większa jakość, to to jest efekt naszego wspólnego 
działania, to jest nasz wspólny sukces. Ludzie nam zaufali, ludzie nas wybrali, więc 
po to działamy, żeby te naczynia połączone były w sposób należyty. 
 
Radny Rzepka – chciałbym się dowiedzieć, kto redaguje gazetkę gminną, bo         
w jednym artykule znalazła się napisana nieprawda. Jest napisane, że część 
radnych była przeciwna przyjęciu m.in. środków na wypłatę akcyzy dla rolników, a 
ja sprawdziłem, wziąłem z księgowości wyciąg bankowy, gdzie jest potwierdzenie, 
że pieniądze na akcyzę przyszły 28 kwietnia,  a wypłacone w dniu sesji tj. 29 
kwietnia. Czemu miało to służyć, takie namieszanie faktów, czyżby miało na celu 
skłócić rolników z nami, przecież chodziło o coś zupełnie  innego, o środki na 
dodatkowe nasadzenia drzew i krzewów, a nie o wstrzymanie pieniędzy na wypłatę 
akcyzy. 
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p. Wójt – biuletyn służy przekazywaniu informacji. 
 
Radny Filas – na kanwie mojej sprawy, przytoczę przykład  mijania się z prawdą, 
chociażby  w sprawie zaskarżonej przeze mnie uchwały w sprawie Statutu Gminy. 
Przecież sprawę tę wygrałem, o czym nikt nikogo nie powiadomił, a wygrałem 
sprawę 11 listpoada w Sądzie Wojewódzkim, p. Wójt nie poinformowała radnych. 
Prawa nie złamała, ale dobry obyczaj i arogancja władzy. Nie poinformowała 
również o złożeniu kasacji  tego wyroku,  w uzasadnieniu  którego znalazł się 
następujący zapis: „ prawie wszyscy radni są w klubie radnych poza radnym 
Filasem”. Panie Przewodniczący, czyżby 14 radnych było w klubie radnych? Tej 
informacji nie mogę się nigdzie dogrzebać, nie ma takiego obowiązku, ale z tego co 
wiem to jest 8. 
Druga sprawa, jeżeli wydaje się biuletyn informacyjny dla mieszkańców, to trzeba  
zadbać o to, żeby informacja była rzetelna, a nie takie szeptane coś. 
Czy p. Wójt rozmawiała z rolnikami w Chróścinie, aby mnie zdyskredytować? 
Jest w tym artykule  przekłamanie, bo chciałem sprawy remontu pomnika                
i dodatkowych nasadzeń rozdzielić, ale się nie dało, jak można było pisać, że nie 
byłem za wypłatą akcyzy rolnikom. 
Pani Skarbnik, jak to było z tą akcyzą? Jak to było do diabła? 
 
p. Skarbnik Piela – w projekcie uchwały chodziło o to, że po wprowadzeniu 
środków na akcyzę budżet po zmianie będzie wyglądał inaczej, chodziło o cyfry,     
a decyzją wójta będą wprowadzone środki. 
 
p. Wójt – panie radny Filas , nikogo nie dyskredytowałam i powiem panu jasno i 
wszystkim państwu to mówię: nie dam się wciągnąć w kanał żadnych pomówień. 
To, że pan chodzi i rozmawia na różne tematy, to jest pana sprawa i pana wola. 
Natomiast mnie niech pan w te kanały nie wciąga, proszę pana… W pana 
mniemaniu, co bym nie zrobiła, to jest źle. Nie złamałam żadnego prawa i tego się 
trzymam. W sprawie uchwały o zmianach w budżecie kontaktowałam się z radcą 
prawnym w pana obecności i słyszał pan, że absolutnie nie można dzielić uchwały 
na te kwestie, które pan podnosił… Czy tak było P. Przewodniczący? 
 
p. Przewodniczący- z racji swej funkcji, spytałem p. mecenasa i odpowiedział, że 
absolutnie nie można dzielić uchwały. 
   
p. Wójt - wracając do sprawy skargi na wyrok sądowy dot. Statutu Gminy, to może 
pan po dwakroć, po trzykroć występować do SA. To pana wola i pana decyzja, do 
której ma pan prawo.  
 
Radny Filas – p. Wójt, zachowuje się  jak rasowy polityk. Oczekiwałem, że się pani 
odniesie, a pani kota ogonem odwraca  do uchwały o zmianach w budżecie. W tej 
sprawie miała pani sygnały, że 2 komisje były przeciwne  takiemu rozwiązaniu        
i przeznaczeniu środków na remont pomnika Braterstwa Broni i zadrzewianiu, więc 
można było coś z tym zrobić, ale jest pani arogancka, bo gdyby pani poważnie 
traktowała radnych, a nie jak fasadę, to poleciłaby pani, żeby napisać 2 uchwały i 
je przegłosować, przecież i tak nie mieliśmy szans, bo wcześniej odbyło się 
spotkanie Klubu radnych, na  którym się przegadało kształtem uchwały. To jest 
arogancja władzy. Pani nie traktuje poważnie komisji i radnych. 



 13 

 
p. Wójt – panie radny, a pan poważnie traktuje komisje? Pana na sesjach nie ma, 
pana na komisjach nie ma. Ile pan był na ostatniej sesji? 
 
Radny Filas- … 
 
p. Wójt –panie radny, zadałam panu pytanie, czy pan poważnie traktuje komisje? 
 
Radny Filas – na tym poziomie nie będziemy dyskutować p. Wójt. Od zadawania 
pytań jestem ja. A nie pani jako wójt. 
 
P.Wójt - i wszystko na ten temat. Metoda Kalego: „Kali ukraść dobrze, Kalemu 
ukraść – źle. 
 
Przew. RG – zamykam tę polemikę, już nic nowego do sprawy się nie wniesie. 
 
c.d. wolnych wniosków: 
 
Sołtys Skoroszyc Józef Bury – w sprawie p. Koszyk, to chcę powiedzieć, że jest 
jakaś zawsze niezadowolona, jak przychodzę z podatkiem, to zamknięte.  
Chcę spytać, jak się ma sprawa z rewitalizacją naszego parku w Skoroszycach, bo 
sprawa bardzo się przedłuża, 
- prosi o utwardzenie placu przy cmentarzu w Skoroszycach, 
- koło p. Klimczaka jest zbiornik, który wypełnił się różnymi śmieciami, trzeba 
byłoby go wyczyścić. 
 
Sołtys Brzezin p. Dorota Witos – w Brzezinach była robiona ekspertyza  mostku, 
czy coś w tej sprawie się dzieje, jeżeli nie, to może dałoby się chociaż postawić 
znak ograniczenia prędkości, 
- droga sprawa to już zgłaszana sprawa remontu drogi do mostku, 
 
Radna Malec – razem z Sołtysem z Giełczyc p. Szyndrowskim zgłaszamy odmulenie 
rzeki, 
 
p. Rudkowski -  rzeki się nie odmula, tylko się wykasza brzegi, porozmawiamy ze 
WZiR-em w sprawie konserwacji rzeki, 
 
Sołtys Starego Grodkowa p. Zbigniew Doskocz – w biuletynie informacyjnym 
pominięto strażaków ze Starego Grodkowa, 
 
p. Wójt – to typowa kaczka dziennikarska, na stronie gminy jest już sprostowanie, 
w następnym numerze zadośćuczynimy odpowiednią poprawką. 
W sprawie odmulania rzek, to trzeba byłoby się też odnieść do pogody, gdzie 
obserwuje się coraz bardziej suche lata, a tym samym poziom rzek znacznie się 
obniża. 
Na tym został wyczerpany cały porządek, wobec czego przewodniczący zamknął 
obrady. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada                Henryk Sokołowski  
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